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Ferran BofI Pardo, portaveu del Grup Municipal Socialista, per mitjá del present escrit i 
fent us de les atribucions que Ii conferix la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i de conformitat amb l'article 97.3 del Reial Decret 2568/1986, 
de 29 novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Juridic de les Entitats Locals, eleva al PIe de la CorporaciO per al seu debat i 
aprovaciO la macjo següent: 

MOCIO INSTANT AL MINISTERI D'AGRICULTURA, ALIMENTACIO I MEDI 
AMBIENT A L'EXECUCIO DEL PROJECTE "LAMINACIO I DRENATJE DEL RIU 

VACA (RIU XERACO)" 

ANTECEDENTS. 

Al marc del 2005 l'empresa Acuamed va adjudicar la consultoria i assistència en la 
redacció del projecte constructiu de les obres de "laminació I millora del drenatge 
de ía conca del riu Vaca", sent aquesta una actuació urgent aprovada pel Reial 
decret Llei 2/2004. 

Des de llavors s'han succelt reunions diverses dels alcaldes dels pobles afectats, entre 
ells Xeraco, amb els responsables de Acuamed i amb els presidents de la 
ConfederaciO Hidrogràfica del XUquer (CHX), amb l'objectiu d'adequar el projecte final 
a les realitats medi ambientals de la zona. 

En el cas de Xeraco, aquest projecte contemplava la realitzaciO de tres importants 
obres per a la supervivència ambiental del riu Vaca al terme de Xeraco i la seva sortida 
al mar. Aquestes obres eren: 

- B-6: MotoritzaciO de les comportes a la desembocadura del riu 

- B-7: Sobreeixidor lateral del riu vaca al CamI de la Ratlla, amb I'eliminaciO de 
l'estructura de formigO actual. 

- B-12: Condicionament del "Barranc de les Fonts" fins al riu Vaca 

Al riu Vaca, al Ilarg dels ültims anys, s'han prodult diverses mortandats de peixos a 
consequència del poc nivell d'aigua en el riu, a la gran quantitat de peixos existents, a 
la falta de drenatge natural del Hit i mancança d'oxigen en les aigües. 

A més, al taponar la corrent natural del riu a l'entrada del terme de Xeraco, la 
deterioració mediambiental del riu és continua, produlda per l'acumulació de fangs i 
l'excessiva vegetació aquàtica que ha envalt el Hit, tal corn es reconeix en la memOria 
resumen del projecte constructiu redactada en 2005 per Acuamed. 

A I'octubre de 2014, l'Ajuntament de Xeraco va sollicitar a la C.H.X la realitzaciO de 
part d'aquestes obres per permetre la recuperació del riu. 

La nostra desagradable sorpresa la tenim en la contestació d'Acuamed, signada per D. 
Jaime Garcia Muñoz, Gerent Territorial de la Conca del Xüquer, on se'ns diu que" 



l'actuacio 3.3.g " laminacid i millora del drenatge de la conca del riu Vaca" es va 
suspendre per motius de rendibilitat, ja que es tractava d'una actuacio sense 
recuperacio de costos ...pel que aquesta actuacio no es troba en aquests 
moments dins de les actuacions, el desenvolupament de les quals to encomanat 
ACUAMED". 

No arribem a entendre que un projecte de sostenibilitat ambiental, corn ho es el 
projecte del riu Vaca, haja de ser un projecte amb "recuperacio de costos". Per part de 
Acuamed s'han realitzat actuacions en barrancs i rambles de la zona sud de Ia 
comarca de la Safor mentre s'oblidaven d'aquest projecte que, a mes, era financat 
amb fons europeus. On estan aquests fons? On s'han destinat? 

Per a I'Ajuntament de Xeraco, es vital que el projecte de "laminacio i drenatge del riu 
Vaca", amb totes les seves actuacions previstes, siga executat el mes rapid possible. 
La supervivencia del riu Vaca, amb Ia seva riquesa piscicola, fauna i vegetacio de 
ribera, estan en joc. 

Per tot aixo, es proposa a I'Ajuntament l'adopci6 del seguent ACORD: 

PRIMER. Sol•Iicitar al Ministeri de Agricultura, Alimentacib i Medi Ambient la 
recuperacio immediata dels Fons Europeus destinats al projecte esmentat i la seva 
inclusio als pressupostos per dur a terme la seva Iicitaci6 i execucio de l'obra. 

SEGON. Enviar aquesta mocio a Ia Confederacio Hidrografica del Xuquer, a 
Acuamed i a tots els grups parlamentaris del Congres de Diputats. 

TERCER. Enviar tambe aquesta mocio als ajuntaments afectats: Simat de Ia Valldigna, 
Benifairo de la Valldigna i Tavernes de la Valldigna 

Xeraco a 2 de mart de 2015 

El portaveu del grup municipal PSOE 

Ferran Bofi Pardo 


